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REVISTA PRESEI 
 

 Eugen Teodorovici, chemat luni la „Ora Guvernului”, în Parlament, pentru OUG 114 din domeniul fiscal 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, este invitat, luni, la „Ora Guvernului”, în Parlament, la solicitarea USR, 
pentru „a da explicaţii pe OUG 114” din domeniul fiscal. 
„BP a aprobat invitaţia minisrului Eugen Teorovici la „Ora Guvernului”, luni, pe 25 februarie. L-am chemat pentru 
a da explicaţii pentru a da explicaţii pe OUG 114. OUG a distorsionat foarte mult mediul de afaceri şi investiţii.e 
Este o OUG nocivă, care ne-a făcut importatori de energie. Este o OUG care ar trebui abrogată pentru că nu duce 
decât la sărăcie în România. Ceea ce vom cere luni, atunci când domnul Teodorovici va fi în Parlament, este ca 
această OUG să dispară, pentru că reprezintă interesele a câtorva oameni”, a declarat Cristina Prună, liderul 
deputaţilor USR, miercuri, la Parlament. 
OUG 114/2018 privind implementarea unor măsuri fiscale a adus numeroase nemulţumiri din partea mai multor 
instituţii, dar şi companii. Printre nemulţumiţi se numără băncile, dar şi administraţiile locale. 
Actul normativ a fost adoptat în luna decembrie de către Guvern, iar principalele prevederi sunt: Preţul la gaze şi 
energie electrică va fi plafonat pentru 3 ani de zile; impozitarea activelor băncilor dacă ROBOR este mai mare de 
2%; mişcorarea comisionului fondului de pensii private de la 2,5 la 1% şi majorarea taxei pe viciu în domeniul 
jocurilor de noroc cu 2% din cifra de afaceri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul a chemat luni reprezentanţii Consiliului Superior al Magistraturii şi asociaţiile de magistraţi la 
discuţii pe legile justiţiei/ Răspunsul a trei asociaţii/ Când ia o decizie Consiliul 
Premierul i-a invitat, luni, la Palatul Victoria, pe reprezentanţii asociaţiilor de magistraţi, precum şi pe cei ai 
Consiliului Superior al Magistraturii, pentru discuţii pe legile justiţiei. Trei dintre asociaţii au anunţat că nu 
participă, iar plenul CSM se reuneşte la ora 10.00 pentru o decizie. 
Guvernul a anunţat că premierul Viorica Dăncilă invită luni, 25 februarie 2019, ora 15.30 la Palatul Victoria, câte 
un reprezentant al asociaţiilor de magistraţi, precum şi reprezentanţi ai Consiliului Superior al Magistraturii, 
pentru discuţii pe marginea legislaţiei în domeniul justiţiei. Liderul Executivului a dat asigurări că există "întreaga 
disponibilitate a Guvernului pentru a sprijini toate instituţiile din sistemul judiciar în înfăptuirea unui act de justiţie 
corect, cu respectarea drepturilor fundamentale ale cetăţenilor". 
Trei asociaţii de magistraţi, respectiv “Forumul Judecătorilor din România”, ”Mişcarea pentru Apărarea Statutului 
Procurorilor” şi ”Iniţiativa pentru Justiţie”, au anunţat deja că nu participă luni la discuţiile de la sediul Guvernului, 
precizând că dialogul trebuia iniţiat anterior emiterii ordonanţei de urgenţă, iar acum singura soluţie este 
abrogarea acesteia. 
La rândul său, plenul Consiliului Superior al Magistraturii se reuneşte luni, în şedinţă, la ora 10.00, pentru a decide 
ce demersuri vor fi întreprinse referitor la modificările aduse în legislaţia judiciară. 
Asociaţiile de magistraţi au criticat ordonanţa de urgenţă pentru modificarea legilor justiţiei pe motiv că aceasta 
încalcă principiul separaţiei carierelor judecătorilor şi procurorilor, mai ales în ceea ce priveşte criterul de 
accedere la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ). Acesta a fost modificat în sensul în care orice magistrat cu o 
vechime de 18 ani, atât ca procuror cât şi judecător, poate ocupa un loc la instanţa supremă. Până acum, criteriul 
vechimii impunea 18 ani doar în funcţia de judecător pentru a accede la instanţa supremă. Uniunea Judecătorilor 
din România (UNJR) şi Asociaţia Magistraţilor din România (AMR) au mai arătat că, prin modificările aduse de 
OUG, se dă posibilitatea unui judecător, care a fost anterior procuror, să devină şef la Parchetul de pe lângă Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie, la DNA, la DIICOT, "fapt ce constituie, de asemenea, o încălcare evidentă a principiului 
separării carierelor". 
Şi secţiile pentru procurori şi judecători din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) au criticat OUG, care 
a fost deja publicată în Monitorul Oficial, precizând, în plus faţă de obiecţiile asociaţiilor, că prevederile 
referitoare la organizarea şi conducerea Ministerului Public nu au fost propuse de Consiliu. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Activitatea mai multor parchete din oraşe ca Piteşti, Constanţa şi Timişoara va fi suspendată de luni 
Activitatea mai multor parchete din oraşe precum Piteşti, Constanţa şi Timişoara va fi suspendată de luni, pentru 
câteva zile, în semn de protest faţă de modificările aduse legilor justiţiei, fără ca magistraţii că fie consultaţi. 
Astfel, Parchetul de pe lângă Tribunalul Timiş a decis suspendarea activităţii cu publicul în perioada 25 februarie – 
01 martie, procurorii Parchetului de pe lângă Judecătoria Piteşti au decis şi ei să suspende activitatea timp de cinci 
zile, Parchetului de pe lângă Tribunalul Argeş a decis, de asemenea, să suspende activitatea instituţiei timp de trei 
zile, asigurând doar participarea la cauzele urgente, iar Parchetul de pe lângă Judecătoria Constanţa a anunţat că-
şi suspendă activitatea tot pentru trei zile. 
Pe de altă parte, procurorii Parchetului de pe lângă Tribunalul Bucureşti au anunţat că suspendă activitatea cu 
publicul până pe 27 februarie, când se întrunesc toate adunările generale ale parchetelor din cadrul Ministerului 
Public. 
Primii care au decis suspendarea activităţii în semn de protest faţă de ordonanţa de urgenţă pentru modificarea 
legilor justiţiei au fost judecătorii Tribunalului Cluj, care au anunţat că activitatea judiciară va fi suspendată timp 
de o săptămână. 
Magistraţii din Capitală, dar şi din mai multe oraşe ale ţării au protestat, vineri, faţă de modificările aduse legilor 
justiţiei. 
Şi asociaţiile de magistraţi, respectiv Uniunea Judecătorilor din România (UNJR) şi Asociaţia Magistraţilor din 
România (AMR), au criticat ordonanţa de urgenţă pentru modificarea legilor justiţiei pe motiv că aceasta încalcă 
principiul separaţiei carierelor judecătorilor şi procurorilor, mai ales în ceea ce priveşte criterul de accedere la 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ). Acesta a fost modificat în sensul în care orice magistrat cu o vechime de 
18 ani, atât ca procuror cât şi judecător, poate ocupa un loc la instanţa supremă. Până acum, criteriul vechimii 
impunea 18 ani doar în funcţia de judecător pentru a accede la instanţa supremă. Asociaţiile au mai arătat că, prin 
modificările aduse de OUG, se dă posibilitatea unui judecător, care a fost anterior procuror, să devină şef la 
Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, la DNA, la DIICOT, "fapt ce constituie, de asemenea, o 
încălcare evidentă a principiului separării carierelor". 
De asemenea, secţiile pentru procurori şi judecători din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) au 
criticat OUG, care a fost deja publicată în Monitorul Oficial, precizând, în plus faţă de obiecţiile asociaţiilor, că 
prevederile referitoare la organizarea şi conducerea Ministerului Public nu au fost propuse de Consiliu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proteste în ŢARĂ faţă de ordonanţa care modifică legile justiţiei. Manifestanţii cer demisia lui Tudorel Toader  
Mai multe proteste au loc, duminică seara, în ţară, faţă de ordonanţa care modifică legile justiţiei. Protestatarii 
din Cluj şi Sibiu cer alegeri anticipate, în timp ce la Iaşi oamenii le solicită guvernanţilor să abroge OUG care 
modifică legile justiţiei şi apoi să plece. 
Peste 1.000 de persoane protestează la Cluj-Napoca şi cer demisia ministrului Justiţiei, Tudorel Toader. 
Protestatarii poartă banderole albe pe braţe, în semn de solidaritate cu magistraţii. 
Protest Iasi 
Protest Cluj 
Oamenii s-au adunat pe Bulevardul Eroilor din Cluj-Napoca, având pancarte cu mesaje precum: „Strigăm toţi şi 
strigăm tare, ţara mea nu-i de vânzare", „Ce-ţi doresc eu ţie dulce Românie, Dragnea în puşcărie", „Justiţia 
pedepseşte corupţia, nu invers" sau „Până la vot mai este, azi mergem la proteste". 
De asemenea, protestatarii au proiectat pe o clădire mesaje ca "Demisia". 
Oamenii strigă „Cinste lor, cinste magistraţilor", „Magistraţi, nu cedaţi", „Tudorel demisia", „Anticipate", „Grevă 
generală" şi „Jos Guvernul". 
Unul dintre cei prezenţi a declarat că protestul este îndreptat împotriva ordonanţei care modifică legile justiţiei. 
„România se află la un moment de răscruce. Actuala guvernare PSD-ALDE doreşte să supună justiţia, ceea ce este 
inadmisibil într-o ţară europeană. Aceşti guvernanţi trebuie să plece, fac prea mult rău României", a spus 
protestatarul. 
Manifestanţii au pornit în marş până în cartierul Gheorgheni. 
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Şi la Iaşi s-au adunat sute de oameni în Piaţa Unirii, la protestul organizat faţă de ordonanţa care modifică legile 
justiţiei. 
Oamenii strigă „Ne-am săturat cât ne-aţi furat”, ”Nu vrem să fim conduşi de hoţi”, “Tudorel nu eşti ieşean, marş la 
Dragnea-n Teleorman" şi „Abrogaţi şi apoi plecaţi”. 
Protestatarii de la Iaşi se manifestă zgomotos, cu vuvuzele şi fluiere. 
Şi la Sibiu au ieşit în Piaţa Mare sute de persoane, acestea scandând „Afară, afară, cu PSD din ţară , „Hoţii, hoţii”, 
„Kovesi, nu uita, Sibiu-i de partea ta” şi „Nu se mai poate, anticipate”. 
În faţa Prefecturii din Galaţi au ieşit 200 de protestatari cu pancarte care afişează mesaje precum „Corupţia poate 
fi învinsă”, „Dragnea asta-i faţa ta” (referindu-se la o pancartă pe care este desenat un lup), „Corupţii şi infractorii 
anchetează judecătorii”. Oamenii continuă să ajungă la protestul organizat la Galaţi. 
Proteste similare sunt anunţate de la ora 19.00 în mai multe oraşe, precum Timişoara şi Constanţa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Codruţa Kovesi va fi audiată marţi în comisia LIBE din PE pentru funcţia de procuror-şef european 
Laura Codruţa Kovesi va fi audiată marţi, 26 februarie, în comisia LIBE din Parlamentul European pentru funcţia de 
procuror-şef european. Potrivit preşedintelui Comisiei LIBE, Claude Moraes, fiecare candidat va fi audiat timp de 
75 de minute. 
Preşedintele Comisiei LIBE, Claude Moraes, a transmis membrilor forului detalii despre audierea candidaţilor la 
şefia Parchetului European, potrivit mesajului obţinut de MEDIAFAX. Astfel, fiecare candidat va fi audiat 75 de 
minute, iar două tremi din timpul alocat va fi pentru întrebări şi răspunsuri. 
Mesajul transmis de Claude Moraes, pe e-mail, membrilor Comisiei LIBE conţine şi scrisoarea preşedintelui 
Parlamentului European Antonio Tajani în care anunţa că Laura Codruţa Kovesi se află pe lista scurtă a celor trei 
procurori care candidează pentru funcţia de procuror şef european. În scrisoarea din 4 februarie a lui Tajani, 
Kovesi figura pe primul loc în ordinea preferinţelor pentru şefia Parchetului European, urmată de Jean-Francois 
Bohnert (Franţa) şi Andres Ritter (Germania). 
Preşedintele Comisiei LIBE a ataşat mesajului şi scrisoarea grupului de selecţie, plus CV-urile celor trei candidaţi şi 
răspunsurile la trei întrebări adresate de grupul de selecţie. „O listă de trei nume a fost trimisă Parlamentului 
European şi Consiliului în baza evaluării făcute de grupul de selecţie, în concordanţă cu articolul 14 (3) din 
Regulamentul UE 2017/1939. Potrivit Regulamentului 2017/1939 Parlamentul European şi Consiliul vor numi prin 
consens procurorul-şef european pentru un mandat de 7 ani care nu poate fi reînnoit. Consiliul (COREPER) a 
stabilit o listă preferenţială de candidaţi pe 20 februarie 2019. 
Audierea celor trei candidaţi va avea loc în şedinţa Comisia LIBE cu participarea Comisiei CONT, marţi, 26 
februarie, între orele 15.30-19.15. 
Audierea fiecărui candidat va dura 75 de minute, începând cu declaraţia candidatului urmată de o sesiune de 
întrebări şi răspunsuri a membrilor LIBE (două treimi din timpul alocat) şi a membrilor CONT (o treime din timpul 
alocat). 
Grupurile politice pot distribui timpul alocat în aceste două intervale de timp (fiecare întrebare şi răspuns va dura 
3 minute: un minut pentru întrebare şi două minute pentru răspuns). 
După audiere, coordonatorii LIBE vor avea o şedinţă pe 27 februarie pentru deliberările cu privire la candidaţi. 
După negocieri, un singur candidat va fi propus votului plenului Parlamentului European, care va lua decizia prin 
majoritate absolută. 
Procurorul Jean-François Bohnert, din Franţa, s-a clasat pe primul loc în urma votului reprezentanţilor permanenţi 
ai statelor în Consiliul Uniunii Europene privind desemnarea procurorului-şef european, au afirmat surse citate de 
site-ul de ştiri New Europe, fiind urmat de Laura Codruţa Kovesi, din România, şi de germanul Andres Ritter. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liderii PSD se reunesc luni la Palatul Parlamentului. Pe agenda de lucru, alegerile europarlamentare 
Liderii PSD se reunesc luni, la Palatul Parlamentului, în şedinţă a Biroului Permanent Naţional. Potrivit unor surse 
social-democrate, aceştia ar urma să discute despre pregătirile pentru alegerile europarlamentare, care vor avea 
loc la sfârşitul lunii mai. 
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Biroul Permanent al PSD se reuneşte luni, 25 februarie 2019, începând cu ora 11.00, la Palatul Parlamentului, Sala 
grupului PSD "Ovidiu Şincai", au anunţat social-democraţii. 
La întrunire urmează să participe şi premierul Viorica Dăncilă, care deţine şi funcţia de preşedinte executiv al 
formaţiunii. 
Pe agenda de lucru se află, potrivit unor surse social-democrate, pregătirea pentru alegerile europarlamentare, 
care vor avea loc la sfârşitul lunii mai. 
Şedinţa PSD este prima după ce mai mulţi lideri, printre care Liviu Dragnea şi Viorica Dăncilă, au participat la 
congresul PES. 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, a relatat, sâmbătă, la Congresul PES, că a vorbit cu 
preşedintele PSD şi că i-a spus lui Liviu Dragnea că dacă social democraţii vor să facă parte din familia socialiştilor 
europeni trebuie să respecte valorile fundamentale ale acesteia. 
”I-am spus ieri (vineri - n.r.): Liviu, dacă vreţi să faceţi parte din această familie, trebuie să respectaţi valorile 
noastre fundamentale. Şi Liviu a spus că vor face acest lucru. Vom avea discuţii pe această temă în săptămânile 
viitoare. Nu putem face niciun compromis în acest domeniu. Aceasta este o linie roşie pentru mişcarea noastră, 
asta e o linie roşie pentru Europa. Am văzut că România a devenit o societate vibrantă, deschisă, unde lupta 
împotriva corupţiei a avut succes în ultimii ani, o societate în care există presă liberă, o societate în care sistemul 
judiciar poate funcţiona independent. Aceste lucruri nu se pot schimba. Nu trebuie să se schimbe. Tocmai am fost 
în Ungaria. Am văzut ce se întâmplă dacă se fac paşi înapoi", a spus Timmermans. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Leul s-a depreciat constant săptămâna trecută, iar cursul a depăşit vineri din nou pragul de 4,76 lei/euro 
Leul s-a depreciat în raport cu euro săptămâna trecută încet, dar cu consecvenţă, cursul urcând vineri la 4,7619 
lei, îndreptându-se spre recordul istoric înregistrat pe 25 ianuarie, de 4,7648 lei/euro, arată datele Băncii 
Naţionale. 
Leul s-a depreciat în raport cu euro săptămâna trecută încet, dar cu consecvenţă, cursul urcând vineri la 4,7619 
lei, îndreptându-se spre recordul istoric înregistrat pe 25 ianuarie, de 4,7648 lei/euro, arată datele Băncii 
Naţionale.  
Luni un euro era cotat la 4,7401 lei, marţi la 4,7480 lei, miercuri la 4,7576 lei, joi la 4,7559 lei. Dolarul a avut o 
evoluţie sinuoasă de-a lungul săptămânii trecute, cursul ajungând vineri la 4,1988 lei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 S-a bucurat degeaba: Ce CONDIȚII le pune Viorica Dăncilă investitorilor care vor construi grădiniţe cu profil 
sportiv cu ajutor de stat 
Investitorii care vor beneficia de ajutor de stat pentru construirea de grădiniţe sau creşe trebuie să menţină 
activitatea pentru o perioadă de cel puţin 7 ani în timp ce aceia care vor construi unităţi cu profil sportiv trebuie 
să păstreze activitatea minimum 10 ani, în caz contrar urmând să ramburseze suma primită drept ajutor de stat, 
potrivit unui proiect de Hotărâre de Guvern. 
Proiectul de act normativ pentru instituirea unei scheme de ajutor de minimis privind programul guvernamental 
'Growth - Investim în copii, investim în viitor' prevede că beneficiarii de susţinere financiară pentru construcţia de 
grădiniţe cu profil sportiv au obligaţia de a asigura locuri gratuite într-o cotă procentuală de cel puţin 8% din 
numărul total de preşcolari înmatriculaţi, pe o perioadă de 4 ani de la obţinerea autorizaţiei de funcţionare. Copii 
cu dizabilităţi vor avea prioritate la înscrierea pe locurile gratuite. 
Beneficiarii de susţinere financiară au obligaţia de a asigura pentru grădiniţele cu profil sportiv un program 
prelungit de activitate zilnică, precum şi funcţionarea acestora pe tot parcursul anului calendaristic, inclusiv pe 
perioada vacanţelor. De asemenea, proiectul prevede obligativitatea de a asigura accesul copiilor la un tarif 
accesibil. 
Proiectele de investiţii beneficiare ale acestui program trebuie să fie realizate în cel mult 24 de luni de la 
încheierea acordului de finanţare. În cazul în care investiţia nu este finalizată în termenul prevăzut de 24 luni, 
beneficiarul va rambursa ajutorul nerambursabil. 
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"Prezenta schemă de minimis vizează construcţia şi/sau înfiinţarea, amenajarea şi dotarea de grădiniţe cu profil 
sportiv în judeţe şi localităţi unde există un număr suficient de copii cu vârste cuprinse între 3 şi 6 ani. Susţinerea 
financiară constă atât într-un ajutor nerambursabil privind o parte din cheltuielile eligibile, cât şi în garantarea de 
către stat a unei părţi din creditul utilizat de către investitor pentru construcţia şi/sau înfiinţarea, amenajarea şi 
dotarea grădiniţelor cu profil sportiv", se precizează în nota de fundamentare care însoţeşte proiectul citat. 
Investitorii pot primi un ajutor nerambursabil de până la 500.000 euro din cheltuielile eligibile, care va fi plătit 
după terminarea lucrărilor, şi obţinerea autorizaţiei de funcţionare provizorie de la Ministerul Educaţiei Naţionale. 
De asemenea, se va acorda o garanţie în numele şi contul statului de maximum 50% din valoarea creditului 
contractat de investitor, excluzând dobânzile şi comisioanele aferente, cu condiţia ca aceste credite să finanţeze 
exclusiv cheltuieli eligibile aferente proiectului, în cazul în care acesta apelează la finanţarea integrală sau parţială 
a acestor cheltuieli prin creditare. Garanţia se acordă prin intermediul Fondului Naţional de Garantare a 
Creditelor pentru Întreprinderi Mici şi Mijlocii sau Fondului Român de Contragarantare. 
Pe de altă parte, beneficiarul trebuie să facă dovada deţinerii unui drept care conferă dreptul de constituire 
potrivit legii asupra terenului pe care urmează să fie amplasată grădiniţa cu profil sportiv. 
Intensitatea maximă a ajutorului de minimis acordat este de până la 100% din valoarea totală a proiectului 
finanţat, dar nu mai mult de plafonul maxim de 500.000 euro pe întreprindere. Contribuţia proprie a 
beneficiarului trebuie să acopere diferenţa necesară finalizării şi funcţionării corespunzătoare a proiectului de 
investiţii. 
În cadrul schemei de ajutor de minimis se finanţează numai proiectele care îndeplinesc cumulativ următoarele 
condiţii: clădirea are cel puţin 2 săli de grupă, precum şi toate facilităţile necesare (dormitoare, spaţiu de recreere, 
vestiar, sală de mese, grupuri sanitare pentru fiecare sală de grupă, cancelarie, sisteme de încălzire); obiectivele 
de investiţii trebuie să îndeplinească standarde minime de construcţie, de dotare generală şi sportivă (stabilite 
prin anexe la la prezenta schemă de ajutor de stat), de personal de specialitate şi de echipamente sportive. 
Clădirile în care se vor organiza grădiniţe cu profil sportiv pot fi clădiri noi sau clădiri existente care se vor 
moderniza şi amenaja cu schimbarea funcţiunii, cu condiţia ca în ultimii 5 ani să nu fi funcţionat o creşă şi/sau 
grădiniţă în clădirea respectivă. 
Selecţia proiectelor eligibile va fi efectuată de către o comisie de selecţie, în ordinea depunerii şi în limita 
bugetului anual alocat schemei, pe principiu 'primul venit, primul servit'. Comisia de selecţie va purta denumirea 
de Comisia "Investim în copii, investim în viitor". 
Schema de ajutor de stat are caracter multianual şi se derulează până la data de 31 decembrie 2020. 
Bugetul maxim al schemei este de 2.350 milioane lei, respectiv echivalentul a aproximativ 500 milioane euro, 
reprezentând credite de angajament pentru emiterea de acorduri de finanţare pentru perioada 2019-2020 şi 
credite bugetare pentru plata ajutorului de stat pentru perioada 2019-2022. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Lovitură gravă pentru buzunarul românilor. ANRE confirmă că ENERGIA ELECTRICĂ se va SCUMPI din cauza 
Taxei de 2 la sută aplicată de Guvern distribuitorilor 
Taxa de 2% din cifra de afaceri a distribuitorilor de energie electrică, introdusă prin ordonanța 114/2018, va fi 
suportată integral de consumatorii finali, casnici sau societăți comerciale. 
Autoritatea de reglementare în Domeniul Energiei (ANRE) a acceptat majorările tarifelor de distribuție a energiei 
electrice cu peste 2,5% începând cu 1 martie, pentru ca societățile de distribuție să-și poată acoperi costurile din 
facturile achitate de consumatori. 
De exemplu, în cazul E-Distribuție Muntenia (București și județele Ilfov și Giurgiu) tariful de distribuție crește de la 
1 martie de la 107,28 lei/MWh la 109,77 lei/MWh. La fel se întâmplă și pentru ceilalți distribuitori de energie 
electrică din țară. 
Și ca să risipească orice neclaritate asupra cauzelor, ANRE își motivează decizia astfel: „Noile tarife pentru serviciul 
de distribuție a energiei electrice conduc la suportarea de către utilizatorii din aria în care operatorii prestează 
serviciul de distribuție a unor costuri pentru serviciul de distribuție majorate conform creșterilor de tarife 
menționate în proiectele de ordin. Modificarea tarifelor va permite asigurarea veniturilor anuale ale operatorilor 
de distribuție concesionari necesare desfășurării activității ca urmare a modificării apărute în legislația primară.” 
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În nota de fundamentare ANRE arată că „creșterea valorii prognozate a costurilor rezultate din plata impozitelor, 
taxelor și vărsămintelor asimilate”, cauzate de majorarea contribuției de 20 de ori, de la 0,1% la 2% din cifra de 
afaceri, „considerăm necesară efectuarea corecțiilor aferente costurilor necontrolabile ale operatorilor de 
distribuție și corectarea tarifelor de distribuție valabile de la 1 martie 2019”. 
Asemenea decizii vor fi luate și în cazul distribuitorilor de gaze naturale, taxa majorată de 2% urmând a fi 
decontată de consumatorii finali. În cazul producătorilor și furnizorilor, în urma plafonării prețului gazelor la 68 
lei/MWh și a reintroducerii controlului prețului la energia electrică, probabil că contribuția de 2% fie va fi 
recunoscută în noile tarife aplicate consumatorilor casnici, fie va fi amânată recuperarea ei după expirarea 
termenului de 3 ani de politică intervenționistă a ANRE, explică profit. 
Intrarea în vigoare a taxei de 2% se părea că se va amâna, dacă nu chiar renunța la această majorare, liderii ALDE 
pronunțându-se pentru eliminarea acesteia, iar ANRE comunicase marți că va proroga termenul limită pentru 
transmiterea cifrei de afaceri pe 2018 pentru titularii de licențe emise de autoritate, „până la o dată ce va fi 
comunicată ulterior”. 
Secretarul de Stat Doru Vișan a anunțat, marți, că Ministerul Energiei a cerut Guvernului prorogarea cu un an a 
termenului de aplicare a contribuției bănești de 2% din cifra de afaceri pe care trebuie să o plătească operatorii 
din energie către ANRE. Termenul prevăzut în legislația în vigoare (Ord. 224/2018 privind aprobarea tarifelor și 
contribuțiilor bănești percepute de ANRE) expira miercuri, 20 februarie ("sfârșitul decadei a doua a lunii 
februarie"), iar, în absența cifrelor transmise de companii, ANRE ar fi trebuit să factureze contribuția datorată "pe 
baza unei valori a cifrei de afaceri la o valoare egală cu contribuția percepută de ANRE în anul 2018". Adică 
echivalent a 0,1-0,2% și nu 2% din cifra de afaceri. Potrivit unui nou proiect de ordin ANRE, aflat în dezbatere 
publică, termenul rămâne același, însă în absența cifrei de afaceri transmise de companii, ANRE calculează taxa de 
2% pe baza ultimei cifre de afaceri raportate la Ministerul Finanțelor Publice, care includea întreaga activitate a 
acestora, nu numai cea legată de producerea, furnizarea sau distribuția de energie electrică și gaze naturale. 
(Sursa: profit.ro) 
 

 Locul 2 în Europa: Turbinele eoliene au asigurat sâmbătă 27% din energia electrică consumată în România 
Energia eoliană a asigurat sâmbătă 27% (49 GWh) din energia electrică consumată în România, ceea ce ne 
situează pe locul 2 în Europa, după Irlanda, unde turbinele eoliene au asigurat 47% din consum, conform datelor 
Wind Europe. 
Clasamentul este competat de Danemarca - 24%, Suedia – 22%. Italia – 20%, Spania – 19%, Marea Britanie – 18%, 
Germania – 17%, Grecia – 16% şi Lituania – 16%. 
Din punct de vedere al cantităţilor de energie produse, topul este condus de Germania - 212 GWh, urmată de 
Italia - 148 GWh, Marea Britanie - 147 GWh, Spania - 122 GWh, Franţa - 91 GWh, Suedia - 90 GWh, România - 49 
GWh, Irlanda - 37 GWh, Finlanda - 31 GWh şi Grecia - 26 GWh. 
Conform asociaţiei, energia eoliană a asigurat 14% din consumul european de electricitate în 2018, lideri pe ţăr 
fiind Danemarca, cu 41% din consum, Irlanda, cu 28% şi Portugalia cu 24%. România se situează pe locul opt, cu 
10% din consum asigurat de sectorul eolian în 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 #Romania2019.eu/ANSVSA: Biosecuritatea, tema principală a reuniunii Şefilor Serviciilor Veterinare din 
Uniunea Europeană din luna martie 
Noua reuniune a Şefilor Serviciilor Veterinare (CVO) organizată în perioada deţinerii de către România a 
Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene (UE) va avea loc în luna martie, iar tema principală principală va fi 
biosecuritatea, ca strategie unitară privind supravegherea şi protecţia sănătăţii animalelor în UE. 
"În martie va avea loc o nouă reuniune a Şefilor Serviciilor Veterinare, iar tema pe care am ales-o noi este 
biosecuritatea, în contextul pestei porcine africane care revendică problemele punctuale generate de 
biosecuritate, indiferent că vorbim de biosecuritate la nivelul curţilor, gospodăriilor populaţiei, sau la nivelul 
exploataţilor profesionale de diferite dimensiuni. Situaţia României este unică, întrucât peste 75% dintre porcii 
crescuţi în gospodăriile populaţiei dintre toate statele membre se regăsesc în ţara noastră. Dacă ne uităm pe 
hartă oriunde vom vedea aşezări omeneşti vom găsi şi porci. Acolo vom găsi specia ţintă, specia de destinaţie a 
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bolii. Este extrem de dificil să gestionezi în aceste condiţii o boală cu asemenea putere de difuzabilitate. În acest 
context iese din nou în plin plan biosecuritatea, singura care ne poate oferi o protecţie generală", a declarat 
pentru AGERPRES preşedintele Autorităţii Naţionale Sanitare Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor, 
Geronimo Brănescu. 
Acesta susţine că la ora actuală, în România este foarte greu de aplicat măsuri de biosecuritate în curţile 
oamenilor, dar apreciază că "într-un viitor imediat cei care vor dori să crească porci se vor adapta". 
"Din păcate nu avem mijloace specifice de intervenţie asupra pestei porcine africane, nu există metode de 
prevenire, nu există vaccin, nu există tratament, aplicăm metode de ev mediu, ucidem. Este singura metodă pe 
care o putem aplica. Deşi cadrul general privind biosecuritatea există, acesta trebuie adaptat la fiecare realitate. 
Este foarte greu să aplicăm măsurile de biosecuritate în curţile oamenilor. Greu de identificat o soluţie în cazul 
României, dar eu cred că într-un viitor imediat, cei care vor dori să crească porci se vor adapta, se vor grupa pe 
structuri de creştere care să-i protejeze, iar alţii vor renunţa. Nu cred că îşi vor permite să piardă la nesfârşit 
animalele, deci fie se vor adapta şi îşi vor crea acele condiţii minime de biosecuritate care să-i protejeze de un 
eventual contact cu virusul, fie vor trece la creşterea altor specii. Unde societatea nu intervine, intervine natura şi 
reglează", a a subliniat şeful ANSVSA. 
Concluziile ultimei misiuni derulată de experţii europeni în România pe acest subiect au arătat că măsurile scăzute 
de biosecuritate din sistemul de creştere al porcilor în gospodăriile populaţiei şi controlul insuficient al mişcării 
animalelor, respectiv comerţul şi transportul porcilor fără respectarea legislaţiei sanitare veterinare, sunt printre 
cei mai importanţi factori de risc. 
În România, pesta porcină africană evoluează, în prezent, în 299 de localităţi din 21 de judeţe, cu un număr de 
1.131 de focare (dintre care 18 în exploataţii comerciale), iar în alte două judeţe există doar cazuri la mistreţi. În 
total au fost eliminaţi 365.197 de porci afectaţi de boală. Peste 1.007 de cazuri au fost identificate la mistreţi. 
De asemenea, preşedintele ANSVSA a subliniat importanţa acordului provizoriu obţinut sub preşedinţia României 
asupra propunerii de Regulament privind Legea Generală a Alimentelor, unul dintre cele mai grele dosare din 
acest domeniu. 
"Este vorba de propunerea de regulament referitoare la transparenţa şi durabilitatea procesului de evaluare a 
riscurilor pe întreg lanţul alimentar din UE. Aceasta va amenda regulamentul 178/2002 referitor la Legea Generală 
a Alimentelor. Propunerea legislativă a Comisiei Europene vizează în principal îmbunătăţirea transparenţei 
procesului de evaluare a riscurilor, asigurarea calităţii şi credibilităţii studiilor, întărirea durabilităţii şi guvernanţei 
Autorităţii Europene pentru Siguranţa Alimentară (EFSA). În momentul acesta, EFSA se fundamentează, se aşează 
mult mai durabil şi generează un principiu de guvernare mult mai stabil. De asemenea, s-a pus accent pe 
îmbunătăţirea comunicării riscului, respectiv consumatorul va fi cât mai bine, mai prompt şi mai extins informat. 
Adică, o informare cât mai cuprinzătoare la nivelul de înţelegere al consumatorului. Să fie cât se poate de explicit 
în limitele în care se păstrează până la urmă secretul de fabricaţie al unui produs", a menţionat Brănescu. 
În opinia sa, "greul pe acest dosar a trecut", iar în momentul de faţă propunerea de regulament a ajuns în etape 
de traducere în limbile oficiale ale UE. "După traducere, propunerea urmează să fie prezentată în plenul 
Parlamentului European pentru adoptare, data estimată fiind spre sfârşitul lunii martie, după care va merge spre 
publicare şi va intra în vigoare cu termenele acceptate în regulament. Acesta a fost un dosar foarte greu, pentru 
că vorbim de o lege care practic va guverna de acum înainte alimentul la nivelul pieţei Uniunii Europene", a 
adăugat oficialul ANSVSA. 
Nu în ultimul rând, Brănescu a precizat că reglementarea problemei legate de standardele duble ale calităţii 
alimentelor nu intră în zona Direcţiei Generale Sănătate şi Siguranţă Alimentară (DG SANTE) a Comisiei Europene 
ci în cea a protecţiei consumatorilor, care urmăreşte practicile comerciale incorecte. 
"Dublu standard al alimentelor nu intra aici, intră în zona protecţiei consumatorilor, nu la DG SANTE, pentru că nu 
aduce atingere sănătăţii consumatorului ci îi înşeală în buna sa credinţă. Faptul că pui într-un produs, o proteină 
de o calitate inferioară, sau suplineşti o culoarea naturală şi adaugi un colorant care nu este toxic, atunci îl înşeli în 
buna lui credinţă. Nu înseamnă că îi faci rău, dar îl înşeli, pentru că el plăteşte o anumită calitate", a explicat 
Brănescu. 
El a mai spus că România a reuşit şi introducerea în viitoarele întâlniri ale CVO, problema siguranţei alimentare. 
"Noi, iată am propus şi s-a reuşit - deşi demersul a început încă din perioada preşedinţiei austriece - introducerea 
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problemei siguranţei alimentare în viitoarele întâlniri ale CVO. Pe viitoarele grupuri de lucru care vor fi organizate 
sub preşedinţia noastră ne propunem să aducem pe masă şi subiecte din domeniul siguranţei alimentare de 
interes european", a afirmat preşedintele ANSVSA. 
Potrivit sursei citate, în perioada 12 -14 iunie a.c.,în România va avea loc Grupul de lucru informal al CVO, când 
toţi cei 27 şefi veterinari din ţările UE vor veni în România. 
"Va fi prima oară în istoria României când şefii serviciilor veterinare din UE se vor reuni în Romania şi vom discuta, 
la Bucureşti şi Constanţa, problemele de pe agendă, la noi acasă", a concluzionat Geronimo Brănescu, 
preşedintele ANSVSA.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 ATAC DUR la Congresul UDMR care a cerut AUTONOMIA: Să vă fie rușine, România este mai presus de noi 
toți! 
Congresul UDMR de la Cluj-Napoca a reînnoit solicitarea de autonomie teritorială pentru maghiarii din România și 
a făcut un pas important prin decizia ca drapelul și imnul Ungariei să fie însemne oficiale pentru minoritate. La 
congres au fost reprezentate toate marile partide românești cu excepția notabilă a Partidului Mișcarea Populară 
(înființat de Traian Băsescu), care prin vocea deputatului Marius Pașcan, președintele executiv i-a desființat pe cei 
care au asistat ”din rațiuni politice interne” la ”solicitările inacceptabile” ale Uniunii: 
”Am urmărit consternat cum lideri ai partidelor politice parlamentare din România, de la PSD, ALDE, PNL și USR, s-
au deplasat la Cluj-Napoca pentru „a lua lumină” de la Congresul UDMR. Care mai de care s-au întrecut în a le 
închina udemeriștilor ode, au făcut vorbire grețos despre uniunea cu o vechime de 30 de ani, chipurile, atașată 
valorilor europene, despre cât de paroliști au fost printre atâtea guvernări politicienii maghiarimii și cum au 
(de)servit ei interesele României. Ipocrizia a stat la tribuna clujeană la loc de cinste demonstrând inechivoc 
trădarea consecventă în urma căreia românii au devenit în unele județe ale României străini în propria lor țară. 
Nu a cutezat niciunul dintre respectivii lideri complici la trădarea cauzei noastre naționale să le-o spună de la 
obraz că ar fi cazul ca Ungaria să-i trimită acasă, să nu-i mai ascundă sau să-i protejeze pe politicienii udemeriști 
condamnați penal. Nu a îndrăznit niciun participant din rândul politicienilor români să le transmită celor din 
UDMR să înceteze acțiunile de subminare a României, să termine cu învrăjbirea interetnică și separatismul etnic, 
cu secesionismul și autonomiile lor teritoriale pe criterii etnice, cu tot. Nu a avut curajul niciun politruc român să 
le aducă la cunoștință udemeriștilor că exasperarea românilor abandonați și lăsați de izbeliște la cheremul 
segregării, al neorevizioniștilor și puterii administrative a acestor secesioniști provocatori etnic, a depășit demult 
orice limită rezonabilă. 
Iar în timp ce ai noștri, „ca brazii”, se întreceau jenant în osanale pentru cele 30 de voturi parlamentare ale 
udemeriștilor, președinții consiliilor județene reprezentând Covasna, Harghita și Mureș, tocmai parafaseră la 
Sfântu Gheorghe, cu viceguvernatorul regiunii autonome Bolzano (Tirolul de Sud), din Italia, o declarație privind 
elaborarea unui acord de colaborare în spiritul autonomiei etnice. Liderul UDMR, Kelemen Hunor, susține chiar pe 
site-ul UDMR, ca „noi, secuii, maghiarii din Transilvania și Ținutul Secuiesc, trebuie să avem puterea de a decide 
singuri în chestiunile care ne privesc”, despre români nicio vorbă, nicio preocupare, cum nici nu ar exista. Mai 
grav, ceea ce nu se spune public este că autonomia Tirolului de sud a fost dobândită în trecut prin acțiuni și 
metode extremist-teroriste. 
În schimb, deși nou ambalate politic, acțiunile udemeriștilor, susținute financiar și pe toate căile posibile de către 
Budapesta, urmăresc înființarea în mijlocul României a unui teritoriu autonom pe criterii etnice, care reface, de 
fapt, defuncta Regiune Autonomă Maghiară, de tristă amintire stalinistă. Scopul final este același, de aproape trei 
decenii încoace, aşa cum anticipa încă de la sfârșitul anilor ꞌ90 chiar Viktor Orbán, preşedintele Fidesz, un partid 
radical de dreapta, ultranaționalist, respectiv „construirea unei lumi maghiare, cu toate instituţiile ei, de la 
grădinițe și până la autoguvernările de rigoare”, adică o enclavă etnică, un nou stat în statul român. 
Să vă fie rușine tuturor, politicieni mărunți, care puneți interesele voastre mărunte și de nedemnă conjunctură 
politică, înaintea celor ale românilor și ale țării. România este mai presus de noi toți!”, susține Marius Pașcan într-
un comunicat remis presei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Partidul Socialiştilor, pe primul loc în urma scrutinului din Republica Moldova, alianţa ACUM pe locul doi - 
rezultate parţiale/ Liderii opoziţiei proeuropene susţin că alegerile au fost fraudate, anunţă proteste 
Partidul Socialiştilor (PSRM), formaţiunea preşedintelui prorus Igor Dodon, s-a clasat pe primul loc în urma 
scrutinului parlamentar din Republica Moldova, fiind urmat de alianţa electorală ACUM şi Partidul Democrat, 
potrivit rezultatelor preliminare anunţate de Comisia electorală de la Chişinău. 
După numărarea a 97% dintre voturi, Partidul Socialiştilor (centru-stânga, prorus) a obţinut un procentaj de 
31,4%. 
Poziţia a doua este ocupată de Blocul electoral proeuropean ACUM, care a obţinut 26,1% dintre voturi. Alianţa 
ACUM este formată din Platforma Demnitate şi Adevăr, condusă de Andrei Năstase, şi Partidul Acţiune şi 
Solidaritate, condus de Maia Sandu. 
Pe locul trei se situează Partidul Democrat din Moldova, condus de Vladimir Plahotniuc, cu 24% dintre voturile 
numărate. 
În Parlamentul de la Chişinău a mai intrat şi Partidul ŞOR (prorus), care a obţinut 8,4% dintre voturi. 
Restul partidelor nu au reuşit să treacă pragul electoral de 6%. Prezenţa la vot la aceste alegeri legislative a fost de 
49,22% 
Liderii opoziţiei proeuropene susţin că scrutinul din Republica Moldova a fost fraudat, anunţă proteste 
Maia Sandu şi Andrei Năstase, liderii Blocului Electoral ACUM, format din Partidul Acţiune şi Solidaritate (PAS) şi 
Platforma Demnitate şi Adevăr (DA), consideră că alegerile au fost fraudate şi ar trebui să fie invalidate, anunţând 
totodată că urmează proteste pe această temă. 
Declaraţiile au fost făcute în cadrul emisiunii „Jocurile de Putere” cu Rareş Bogdan la Realitatea TV. 
Întrebată dacă va recunoaşte rezultatele scrutinului electoral, lidera PAS, Maia Sandu, într-o intervenţie 
telefonică, a declarat următoarele: 
„Noi am cerut deja ca rezultatele alegerilor să nu fie recunoscute pe cele două circumscripţii în care au votat 
cetăţenii Republicii Moldova din stânga Nistrului, inclusiv pentru că noi nu am avut nicio posibilitate să facem 
campanie electorală acolo, să-i informăm despre noi şi programul nostru. Ţinând cont de aceste încălcări, sperăm 
să fim sprijiniţi de observatorii internaţionali În rest, am declarat, am constatat fraude majore...Comunicăm acum 
cu colegii noştri din diferite localităţi ca să documentăm toate fraudele şi am anunţat deja că vom ieşi la proteste, 
pentru că considerăm aceste alegeri fraudate”, a spus Maia Sandu. 
Liderul PAS a mai zis că aşteaptă să fie procesate toate procesele verbale şi să documenteze toate fraudele 
comise. 
„Noi am zis mai devreme: comunicăm cu colegii noştri şi documentăm toate fraudele, o să comunicăm şi cu 
observatorii internaţionali. Le-am cerut şi lor să nu se grăbească să vină cu constatări înainte să examineze toate 
fraudele, inclusiv cele prezentate de noi. În acelaşi timp, ne pregătim să ieşim cu toţi cetăţenii Republicii Moldova 
care nu vor să le fie furate voturile, o să ieşim să ne apărăm votul în stradă”, susţine Sandu. 
La rândul său, Andrei Năstase, liderul Pladformei DA, în cadrul aceleiaşi emisiuni, a declarat că din punctul său de 
vedere aceste alegeri nu pot fi validate. 
„Aceste alegeri nu pot fi nici libere şi nici corecte, deci aceste alegeri nu pot fi validate din punctul meu de 
vedere”, susţine Năstase. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Egiptul găzduieşte un summit istoric, UE - Liga Statelor Arabe. Președintele Klaus Iohannis: Cooperarea este 
vitală în lupta împotriva terorismului 
La Sharm-El-Sheikh, în Egipt, a început primul summit Uniunea Europeană - Liga arabă. Problema migraţiei se află 
pe agenda reuniunii la vârf. 
Preşedintele Klaus Ioahannis, care reprezintă ţara noastră la acest summit, a declarat, în alocuţiunea sa, că 
România se opune cu tărie tuturor formelor de terorism şi extremism violent. 
'Cooperarea dintre Uniunea Europeană si Liga Arabă este vitală în lupta împotriva terorismului', a mai spus şeful 
statului. 
Obiectivul summit-ului este crearea unei platforme de colaborare între Uniune şi Lumea Arabă, ca partener 
strategic important în vecinătatea sudică a spaţiului comunitar. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Conferința este co-prezidată de președintele Consiliului European, Donald Tusk, și de președintele Egiptului, 
Abdel Fattah al-Sisi. 
Din partea Uniunii Europene participă și președintele Comisiei Europene, Jean Claude Juncker. 
Pe agendă se află o gamă variată de subiecte comune, de la relații comerciale la migrație, schimbări climatice și 
securitate. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Theresa May a amânat votul acordului Brexit din Parlament 
Prim-ministrul britanic Theresa May a anunţat că va amâna votul din Parlament al acordului Brexit „până în data 
de 12 martie, cel târziu”, acţiunea fiind criticată de parlamentari, deoarece votul trebuia să aibă loc săptămâna 
aceasta, relatează BBC. 
Theresa May a făcut anunţul duminică, înainte de participarea la summitul dintre Uniunea Europeană şi Orientul 
Mijlociu, care are loc în Egipt. Parlamentarii vor avea sesiunea de vot programată miercuri, dar acordul pentru 
Brexit nu se va afla pe ordinea de zi. 
Premierul britanic a transmis că se apropie de obţinerea unor schimbări importante din partea Uniunii Europene, 
care vor rezolva nemulţumirile parlamentarilor, dar mai are nevoie de timp pentru negocieri cu liderii europeni. 
„Nu vom aduce votul important pe masa parlamentarilor săptămâna aceasta, dar ne vom asigura că acest lucru 
are loc până în data de 12 martie, cel târziu. Scopul principal rămâne părăsirea Uniunii Europene cu un acord, în 
data de 29 martie, dorim să îndeplinim acest lucru”, a declarat Theresa May. 
Anunţul prim-ministrului a fost criticat dur, oponenţii acesteia considerând că „trage de timp” pentru a forţa 
Parlamentul să aleagă între acordul deja respins, sau părăsirea Uniunii Europene fără un acord. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Statele membre UE susţin negocierile comerciale cu Statele Unite 
Statele membre UE şi-au exprimat susţinerea pentru negocierile comerciale cu Statele Unite, însă unele au nevoie 
de discuţii interne înainte de a lua o decizie, a declarat vineri Cecilia Malmström, comisarul UE pentru comerţ, 
relatează site-ul agenţiei Dpa. 
Comisia Europeană aşteaptă cu nerăbdare să lanseze negocierile cu Washingtonul privind un acord comercial, în 
urma înţelegerii făcute în iulie de către Donald Trump şi preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker. 
Statele Unite au acuzat Bruxellesul că ar putea impune tarife suplimentare la importurile auto din Europa. 
Marţi, preşedintele Comsiei Europene, Jean-Claude Juncker, a declarat că Donald Trump a promis că nu va 
impune taxe suplimentare la importurile de automobile din Europa. 
(Sursa: Mediafax) 
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